朝陽科技大學 095學年度第2學期教學大綱 Juvenile Law and Correction System 少年事件處理法與矯治制度

| 當期課號 | 3704 | Course Number | 3704 |
|--------|--|-----------------------|---|
| 授課教師 | 李錦松 | Instructor | LEE,CHIN SUNG |
| 中文課名 | 少年事件處理法與矯治制度 | Course Name | Juvenile Law and Correction System |
| 開課單位 | 社會工作系(四進)三A | Department | |
| 修習別 | 選修 | Required/Elective | Elective |
| 學分數 | 2 | Credits | 2 |
| 課程目標 | 本課程,首先將回顧與檢視少年犯罪現況、犯罪原因與犯罪學理論及處遇主要模式;其次,介紹少年觀護制度理論基礎與實務面向及少年觸法行為司法處理流程與處遇方式;最後,說明少年犯罪預防與矯治的挑戰與未來發展趨勢。透過本課程的講授,希望培養社會工作系同學對於投入矯治社會工作領域的認識與興趣。 | Objectives | he contents of this course include the introduction of the Law Governing the Disposition of Juvenile Cases, treatment and process of juvenile delinquents, and the concept of punishment and rehabilitation in treating juvenile cases. The role of social worker working in the Juvenile court is emphasized. |
| 教材 | 一、以自編講義為主 二、參考書籍: 林紀東:少年事件處理法、沈銀和:中德少年刑法比較研究、劉作揖:觀護制度 | Teaching Materials | First, to from edits the printed lecture primarily two, the reference books: Lin Chitung: The youth event processes the law, Shen Yinho: The Chinese and German youth criminal law comparison research, Liu bow in salute: View protects the system |
| 成績評量方式 | 期中考(30%)期末考(30%)學 期報告(20%)平時評量(20%) | Grading | In the time tests (30 %) 期末 to test (30 %) the semester to report (20 %) usually comment the quantity (20 %) |
| 教師網頁 | _ | | |
| 教學內容 | 透過問題教學法及團體討論角色扮演 引導學生了解少年法理論及有關調查、審理、執行等內容,並兼及少年 觀護工作與犯罪矯治處遇。 | Syllabus | The penetration question teaching method and the association discuss the role acting to guide the student to understand the youth legal principle theory of law concerns the related investigation, tries, content and so on execution, and concurrently and youth view protects the work and crime correcting place meets. |

尊重智慧財產權,請勿非法影印。